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Transportudvalget har i brev af 24. februar 2015 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Transportudvalget. 

Spørgsmål nr. 445: 

Som opfølgning på samråd i Transportudvalget den 19. februar 2015 bedes 

ministeren oversende passagertal for de tre ruter fra Bornholm til hhv. Køge, 

Ystad og Sassnitz – både samlede tal og opdelt efter nationalitet. Ministeren 

bedes samtidig redegøre for metoden for indsamling af tallene. 

Svar: 

Den nuværende operatør Danske Færger A/S har oplyst mig følgende: 

”Danske Færger A/S (”DFAS”) kan oplyse, at der i årene 2012, 2013 og 2014 

har været følgende antal passagerer (afleveret i hele hundreder) på de ruter, 

rederiet driver til og fra Bornholm: 

Antal passagerer 2012 2013 2014 

Rønne-Køge 58.700 57.200 59.200 

Rønne-Ystad 1.310.300 1.288.400 1.312.900 

Rønne-Sassnitz 98.400 94.600 97.100 

DFAS har ikke konkrete tal for kundernes nationalitet. Rederiet har adskillige 

forskellige salgskanaler, hvoraf det kun er via nogle af disse salgskanaler, 

hvor der også registreres nationalitet for en given kunde. Det er således ikke 

muligt nøjagtigt, at opdele de ovenfor angivne samlede tal for antallet af pas-

sagerer på de respektive ruter efter nationalitet. 

Det er dog fortsat rederiets skøn, at ca. halvdelen af de tyske turister, der be-

søger Bornholm, rejser via ruten Rønne-Ystad, mens den anden halvdel af de 

tyske turister benytter ruten Rønne-Sassnitz.” 

I supplement til ovenstående skal jeg bemærke, at repræsentanter for born-

holmske såvel som nationale turistinteresser på møde d. 9. marts 2015 tilken-

degav over for mig, at man ikke var enig i Danske Færgers vurdering af tyske 
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turisters rejsemønster. Man fandt navnlig, at flere tyske turister benytter sig af 

ruten Rønne-Sassnitz end Danske Færger A/S vurderer.  

På mødet opfordrede jeg repræsentanterne for det bornholmske turisterhverv 

til at drøfte sagen med Danske Færger A/S. Jeg har på tilsvarende vis opfordret 

Danske Færger A/S til at drøfte sagen med turisterhvervet.  

Derudover opfordrede jeg repræsentanterne for turisterhvervet til at fremsende 

deres redegørelse for tyske turisters rejsemønster til Transportministeriet. Den 

ser jeg frem til at modtage. 

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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